

immediate and unconditional withdrawal of Iraqi forces from Kuwait and the full restoration of the legitimate government of Kuwait, affirm unequivocally its support for Canada's actions in the United Nations Security Council and its support for all relevant United Nations Security Council resolutions adopted since August 2 and for the despatch of members of the Canadian Forces to take part in the multinational military effort in and around the Arabian Peninsula; and

That, upon adoption of this motion, the said motion shall be deemed referred to the Standing Committee on External Affairs and International Trade.

And on the motion of Mr. Axworthy (Winnipeg South Centre), seconded by Mr. Allmand,—That the motion be amended by deleting all the words after the words, "Canadian Forces to" and by adding the following:

"enforce these United Nations resolutions;

That this House censure the Government for not recalling Parliament at the earliest opportunity to fulfil its legitimate function of consultation and debate as to what role Canada should play in the resolution of the present crisis; and

That upon adoption of this motion, the said motion shall be deemed referred to the Standing Committee on External Affairs and International Trade."

And on the amendment to the amendment of Ms. McLaughlin, seconded by Mr. Robinson,—That the amendment be amended by adding immediately after the word "resolutions" the following:

"and further, that Canada work at the Security Council to seek assurances that no country will undertake offensive military operations against Iraq unless they are under UN command and explicitly authorized by the Security Council;"

And debate continuing;

PANEL OF CHAIRMEN

Pursuant to Standing Order 113(2), the Speaker appointed Mr. White from the Panel of Chairmen, to act as Chairman of the Legislative Committee on Bill C-260, An Act to amend the Canada Pension Plan (spousal agreement).

Pursuant to Standing Order 113(2), the Speaker appointed Mr. Young (Beaches—Woodbine) from the Panel of Chairmen, to act as Chairman of the Legislative Committee on Bill C-68, An Act to amend the Yukon Placer Mining Act and the Yukon Quartz Mining Act and to make provision for the application of certain orders, in place of Mr. Domm.

immédiat et sans condition des forces irakiennes du Koweït et le rétablissement complet du gouvernement légitime du Koweït, proclame ouvertement son appui aux activités du Canada au sein du Conseil de sécurité des Nations Unies, aux résolutions pertinentes du Conseil de sécurité des Nations Unies qui ont été adoptées depuis le 2 août, et à l'envoi de membres des Forces canadiennes pour prendre part à l'effort militaire multinational dans la région de la péninsule arabique; et

Que, sur adoption de la présente motion, celle-ci sera réputée avoir été renvoyée au Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur.

Et sur l'amendement de M. Axworthy (Winnipeg-Sud-Centre), appuyé par M. Allmand,—Qu'on modifie la motion en retranchant tous les mots suivant les mots «Forces canadiennes pour», et en ajoutant ce qui suit:

«rendre effectives ces résolutions des Nations Unies;

Que cette Chambre blâme le gouvernement pour ne pas avoir rappelé le Parlement à la première occasion afin de s'acquitter de son devoir légitime de consultation et de débat quant au rôle que le Canada devrait jouer dans la résolution de la présente crise; et

Sur adoption de la présente motion, celle-ci soit renvoyée au Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur.»

Et sur le sous-amendement de M^{me} McLaughlin, appuyée par M. Robinson,—Qu'on modifie l'amendement en ajoutant, immédiatement après les mots «Nations Unies», ce qui suit:

«et qu'en outre, le Canada cherche à obtenir du Conseil de sécurité l'assurance que les pays ne mèneront pas d'opérations militaires offensives contre l'Iraq à moins d'agir à la demande des Nations Unies, avec l'autorisation expresse du Conseil de sécurité;».

Le débat se poursuit.

COMITÉ DES PRÉSIDENTS

Conformément à l'article 113(2) du Règlement, le Président nomme M. White, choisi parmi le Comité des présidents, pour agir en tant que président du Comité législatif du projet de loi C-260, Loi modifiant le Régime de pensions du Canada (contrat matrimonial).

Conformément à l'article 113(2) du Règlement, le Président nomme M. Young (Beaches—Woodbine), choisi parmi le Comité des présidents, pour agir en tant que président du Comité législatif du projet de loi C-68, Loi modifiant la Loi sur l'extraction de l'or dans le Yukon et la Loi sur l'extraction du quartz dans le Yukon et portant application de certains décrets, en remplacement de M. Domm.